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ABSTRACT 

The present investigation dealt with the study of the effect of (1/10LD50) cypermethrin 
and /or cyhalothrin (two pyrethroids) on the histological structure of albino rat testis. 
Paraffin and plastic methods were used for this investigation. The histological alterations 
included atrophy of seminiferous tubules, depletion in the germinal layers and widening of 
interstitial space. Mixture of both pyrethroids showed synergistic effect with respect to 
above alterations, while cyhalothrin showed higher effect than cypermethrin. Large sized 
vacuoles were detected in the interstitial space. The most characteristic feature of the 
seminiferous tubules of the mixture treated rats was the appearance of multinucleated giant 
cells. 
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  علي التركيب النسيجي لخصى تأثير السايبرمثرين والسيهالوثرين او الإثنين معا

  الجرذان البيض
 

 الملخص
وهي مبيـدات   ( من السايبرمثرين والسيهالوثرين      ) 1/10LD50(   أجرى هذا البحث لدراسة تأثير      

اسـتخدمت طريقتـي    . او الا ثنين معا علي التركيب النسيجي لخصى الجرذان البيض         ) ةحشرية بايروثرويدي 

شملت التغيرات النسيجية انكماش النبييبـات الناقلـة للمنـي          . البرافين واللدائن في تحضير المقاطع النسيجية     

وفقا لهذه التغيـرات    واظهر خليط المبيدين تأثيرا قويا      . وتوسع المنطقة البينية  , واختزال الطبقات الجرثومية  ,

وكان للسيهالوثرين تأثيرا اكبر من السايبرمثرين فيما يخـص         , بالمقارنة مع المبيدين المستخدمين على انفراد     
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وامتازت النبيبات الناقلة للمني للجـرذان      . وظهرت في المنطقة البينية فجوات كبيرة الحجم      . هذه التغييرات 

  . ة النوىالمعاملة بالخليط وجود خلايا عملاقة عديد
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